
Pwenterand SGP  ChristenUnie  
 Twenterand 

Motie vreemd 

Toegang Algemene begraafplaats Vriezenveen  

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op dinsdag 15 februari 2022, 

De laatste uitbreiding van de algemene begraafplaats in Vriezenveen ligt aan de noordkant ver 
gelegen van de ingang van de begraafplaats. Dit deel wordt nu het meest gebruikt. De meeste 
begravingen betreffen oudere mensen waarvan de echtgeno(te) ook al op leeftijd is. Het is voor 
veel mensen een hele opgave om het hele stuk te lopen van de ingang naar een graf. Bovendien 
wil men vaak bloembakken of andere zaken meenemen die dan gedragen moeten worden. Het 
gevolg is dat veel mensen met de auto over de begraafplaats gaan waarbij het hele oude deel 
moet worden overgestoken om bij de laatste graven te komen. Dit terwijl het eigenlijk niet is 
toegestaan of op zijn minst onwenselijk dat autoverkeer hier over gaat. Het nieuwe deel is ook 
makkelijk bereikbaar met de auto vanuit een achteringang die al aanwezig is. Wij stellen voor om 
deze poort overdag ook open te zetten net als de hoofdpoort zodat men via een veel kortere weg 
bij een graf kan komen en de rust op de begraafplaats beter gegarandeerd kan worden. 

Constaterende dat: 

J Veel mensen die een graf willen bezoeken een vrij grote afstand moeten overbruggen om 
bij het nieuwste gedeelte te komen. 
Dit vaak ouderen betreft die een echtgeno(te) hebben verloren en zelf ook al hinder van 
ouderdom ondervinden. 

k Vaak ook bloembakken, tuingereedschap enz. moeten worden meegenomen. 
Men dan vaak de auto gebruikt om bij het graf te komen. 
Hierdoor de hele oude begraafplaats moet worden overgestoken. 
De rust door toenemend verkeer in het geding komt. 
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Overwegende dat: 

• De rust op de begraafplaats in het geding komt. 
• Er andere mogelijkheden voor auto's zijn. 

Verzoekt het college 

▪ De ingang aan de achterzijde aan de Bouwmeesterstraat op dezelfde tijden te openen als 
de hoofdpoort zodat auto's daar naar het nieuwe gedeelte kunnen gaan. 

En gaat over tot de orde van de dag 

VVD Twenterand, Erik Kobes SGP Twenterand, J. Jonker 

CU Twenterand, C. Hilberink CDA Twenterand, R. Uitslag 
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Motie: zelfbewoningsplicht n.a.v. woonvisie 

De raad van de gemeente Twenterand, in vergadering bijeen dinsdag, 15 februari 2022 

Constateert: 

• Naar aanleiding van een artikel in Tubantia d.d. 22-7-2021 waarin op basis van een 
analyse van Snelder-Zijlstra over ontwikkelingen op de woningmarkt in het tweede 
kwartaal blijkt dat 1 op de 9 woningen in Twenterand worden gekocht door beleggers. 

• Dat er een krapte op de woningmarkt is, Twenterand breed 

• Dat er grote vraag is naar nieuw te bouwen woningen voor inwoners van onze 
gemeente. 

Overwegende: 

• Alle woningen die we in de gemeente Twenterand bouwen, in deze tijd van krapte, 
bedoeld zijn voor de bewoning van eigen inwoners of mensen die zich nieuw willen 
vestigen in onze gemeente. 

• Beleggers en vastgoedmagnaten huizen opkopen voor doorverkoop met winst of voor 
verhuur in het hogere huursegment. Hierdoor wordt een deel van de huizen onttrokken 
aan de woningmarkt. Dit is in Twenterand nu 11%. 

• Het een onwenselijke situatie is dat de steeds hogere huizenprijzen starters weinig tot 
geen mogelijkheden biedt om een eigen woning te kopen 

• Bij het instellen van een zelfbewoningsplicht wettelijke uitzonderingen gelden, o.a. 
het verhuren van de woning aan een direct familielid of ouders die kinderen aan een 
woning helpen. 

• Gemeenten de verplichting van zelfbewoning nu al kunnen opleggen aan eigenaren van 
nieuw te bouwen woningen op door de gemeente uitgebrachte woonkavels. 

• De nationale hypotheekgarantie het kopen van een woning tot maximaal 325.000 euro 
voor met name starters mogelijk maakt 

Verzoekt het college: 
• Bij nieuwbouwprojecten in Twenterand een zelfbewoningsplicht voor woningen in te 

stellen tot een verkoopprijs van 355.000 euro (tot de grens van de nationale 
hypotheekgarantie) om te voorkomen dat deze huizen worden opgekocht en 
beschikbaar komen voor (particuliere) verhuur. 

En gaat over tot de orde van de dag. 



Ondertekening: 

ChristenUnie C. Hilberink 

PVV i E. Veltmeijer 

PvdAGroenLinks • S. Reusken 
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ChristenUnie  SGP 
Motie vreemd: instellen burgerbudget zoekgebied ATT 

De raad van de gemeente Twenterand, in vergadering bijeen dinsdag, 15 februari 2022 

Constateert dat: 

• Er onzekerheid en angst leeft onder inwoners in het zoekgebied van Vriezenveen 
Zuid Oost (zoekgebied ATT) over de schadelijke effecten van windmolens op hun 
gezondheid. 

• De werkgroep windmolens Vriezenveen zich opstelt als vertegenwoordiger van de 
inwoners uit dit zoekgebied 

Overweegt dat: 

• De deelnemers van de werkgroep die de belangen van de inwoners uit dit gebied 
behartigen deze inzet vrijwillig plegen in combinatie met hun banen 

• Het voor inwoners en hun belangenbehartigers ingewikkeld is om alle 
ontwikkelingen rond grootschalige opwek van duurzame energie goed bij te kunnen 
houden 

• Het gesprek dat de belangenbehartigers en inwoners met experts op dit gebied 
voeren (vaak) niet op hetzelfde kennisniveau ligt 

• Passende ondersteuning op het gebied van kennisoverdracht en proces 
belangenbehartigers en inwoners kan ondersteunen om goed te kunnen (blijven) 
participeren op dit terrein 

Verzoekt het college: 

• Voor de (bij voorkeur georganiseerde) participatie van inwoners in het zoekgebied 
van Vriezenveen Zuid Oost (zoekgebied ATT) een burgerbudget beschikbaar te 
stellen om hen daarbij te kunnen laten ondersteunen, waarbij het burgerbudget 
voldoende groot moet zijn om gewenste en noodzakelijke deskundigheid in te 
kunnen huren (in overleg met de inwoners uit het zoekgebied) 

• Dit burgerbudget te financieren uit de (nog te ontvangen) Klimaatmiddelen van het 
Rijk 

• Indien dit nog niet beschikbaar is, het bedrag voor te financieren mit„O._Res9rve 
duurzaamheid 
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En gaat over tot de orde van de dag 

Ondertekening: 

A.T. Huisjes, ChristenUnie 
J. Jonker, SGP 
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SGP 
Motie: Onderzoek 'Zelfbewoningsplicht en Opkoopbescherming' 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 15 februari 2022, behandelend 
agendapunt 18 Woonvisie Twenterand 2022 - 2026 

Constaterende dat: 

• De vraag naar woningen groter is dan het aanbod. 

• Het beleggen in vastgoed, relatief veilig is en een hoog rendement geeft. 

• Bij zelfbewoningsplicht de eigenaar zelf ook daadwerkelijk in de woning moet wonen en waarbij 
het is toegestaan de woning na een bepaalde tijd aan derden te verhuren. Uitsluitend verhuur 
aan naaste verwanten is toegestaan ( kinderen, ouders, broer of zus) en bedrijfswoningen buiten 
deze verplichting vallen. 

Overwegende dat: 

• Een zelfbewoningsplicht er voor zorgt dat de prijzen minder hoog worden opgedreven en 
daardoor de kans voor woningzoekenden (starters) een betaalbare woning te kunnen vinden 
groter blijft. 

• Meer direct omliggende gemeenten hiermee te maken hebben en indien mogelijk samen 
opgetrokken kan worden. 

Verzoekt het college: 

• Een onderzoek te starten of een Zelfbewoningsplicht en Opkoopbescherming voor zowel 
nieuwbouwwoningen als voor bestaande woningen in de gemeente Twenterand wenselijk is. De 
conclusies in een voorstel terug te koppelen aan de raad. 

Dekking: 

• De kosten van het onderzoek te financieren uit de Reserve Coalitieakkoord. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 15 februari 2022. 

GBT: G. Laarman SGP: J. Jonker 
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Motie: Onderzoek `Zelfbewoningsplicht en Opkoopbescherming' 
De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 15 februari 2022, behandelend 

agendapunt 18 Woonvisie Twenterand 2022 - 2026 

Constaterende dat: 

• De vraag naar woningen groter is dan het aanbod. 

• Het beleggen in vastgoed, relatief veilig is en een hoog rendement geeft. 

• Bij zelfbewoningsplicht de eigenaar zelf ook daadwerkelijk in de woning moet wonen en waarbij 

het is toegestaan de woning na een bepaalde tijd aan derden te verhuren. Uitsluitend verhuur 

aan naaste verwanten is toegestaan ( kinderen, ouders, broer of zus) en bedrijfswoningen buiten 

deze verplichting vallen. 

Overwegende dat: 

• Een zelfbewoningsplicht er voor zorgt dat de prijzen minder hoog worden opgedreven en 

daardoor de kans voor woningzoekenden (starters) een betaalbare woning te kunnen vinden 

groter blijft. 

• Meer direct omliggende gemeenten hiermee te maken hebben en indien mogelijk samen 

opgetrokken kan worden. 

Verzoekt het college: 

• Een onderzoek te starten of een Zelfbewoningsplicht en Opkoopbescherming voor zowel 

nieuwbouwwoningen als voor bestaande woningen ifi4iniefFieent-e—Twegtekaa~ls. De 

V 

Dekking: 

• De kosten van het onderzoek te financieren uit de Reserve Coalitieakkoord. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 15 februari 2022. 

GBT: G. Laarman SGP: J. Jonker 
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TWENTERAND  pTwenterard 

Twenterand 

Motie vreemd: Is een plaatselijke geurverordening zinvol? 

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 15 februari 2022, 

Constaterende dat: 

• Aangegeven wordt door een agrarische ondernemer dat de gemeente heeft 
aangegeven dat het instellen van een plaatselijke geurverordening niet mogelijk 
is. 

• Er door de gemeente bestemmingsplannen zijn aangenomen die niet voldeden 
aan de Wgv (Wet Geurhinder en veehouderij). Dit ook is erkent door de 
gemeente. 

Overwegende dat: 

• Meerdere plattelands gemeenten (bijv. Tubbergen, Hardenberg, Staphorst) een 
plaatselijke geurverordening hebben. 

• Een geurverordening niet voor een enkel individueel geval opgesteld moet 
worden. 

• Een geurverordening, zowel meer ruimte laat voor mogelijkheden voor het 
ontwikkelen van woningbouw/uitbreiding als voor bestaande agrarische 
bedrijven die een beter bestaansrecht kunnen behouden. 

• Een geurverordening meer mogelijkheden biedt voor maatwerk aan zowel 
particuliere bewoners als agrarische ondernemers. 

• De huidige werkwijze met het omgaan van de afstandsnormen onrechtvaardig 
voelt. Dat moet de gemeente zoveel als mogelijk voorkomen. 

Verzoekt het college: 

De voor- en nadelen te onderzoeken van het instellen van een geurverordening (voor 
bestaande situaties) in Twenterand en hierbij ook de mening van de agrarische sector 
(bijv. LTO) en andere stakeholders te betrekken en de Raad hier zo spoedig mogelijk 
over te informeren. 

En gaat over tot de orde van de dag. Raadsvergadering .. .... . 
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SGP: Jan Jonker CDA: Roswitha Uitslag CU: Theo Huisjes 

PVV: Erik Veltmeijer VVD: Erik Kobes 

Namens, 
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SGP 
Twenterand  

PTwenterand 

Motie vreemd: (gezondheids)effecten onderzoek plaatsing 
windturbines serieus nemen 

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 15 februari 2022, 

Constaterende dat: 

• Omwonenden van het zoekgebied, de werkgroep/klankbordgroep hebben 
aangegeven onvoldoende gehoord en meegenomen worden in de opzet van het 
onderzoek naar effecten van plaatsing van windturbines. 

• Het aangenomen amendement van GBT, CU en SGP, 'Voorwaarden RES 
Twente 1.0' duidelijk aangeeft wat de Raad voor ogen heeft m.b.t. de 
onderbouwing en onderzoek om tot plaatsing van windturbines verder te kunnen. 

• Het genoemde amendement ook oproept om de (landelijke) ontwikkelingen te 
volgen. Door het vernietigen van het activiteitenbesluit door de Raad van State 
zijn de geluidsnormen e.d. niet meer geldig en zijn er eerst nieuwe kaders nodig. 

• Er een concept 'Herziening van het beleidskader duurzame energie Twenterand' 
is dat nog niet gedeeld is met de Raad. 

Overwegende dat: 

• De werkgroep/klankbordgroep geen of onvoldoende betrokken is bij de opzet en 
onderzoeksvragen van het onderzoek. 

• Voor het gezondheidsonderzoek is 7 uur consultancytijd gereserveerd. We 
kunnen het geen gezond heidsonderzoek noemen want het wordt gepresenteerd 
als een memo waarin waarschijnlijk wat algemeenheden staan die we allang 
weten. 

• Er in het onderzoek wordt uitgegaan van drie afstand scenario's van resp. 400, 
600, 800 meter van woningen. Grotere afstanden worden dus niet onderzocht en 
verder wordt er gerekend met een windmolen hoogte van 240 meter. 

• Er in algemeenheden wordt gesproken over windturbine opstellingen die men wil 
presenteren. Zonder dat het duidelijk is binnen welke kaders men, dit wil gaan 
doen. 

Raadsvergadering d.d  16-  'CC/brt., ar  
z.h.st. aangenomen 
aagget laudeA~ 44214~ 

- na h.st. aangenomen  4-~r134311  met 
24)  stemmen voor en  1  stemmen tegen 

Oe froaCtit p v i stemde. 

20 2, 



Verzoekt het college: 

1. Om alsnog zorg te dragen en uitvoering te geven dat er een gedegen 
onafhankelijk gezondheidsonderzoek uitgevoerd wordt, waarbij minimaal de 
consequenties van het plaatsen van windturbines op diverse hoogtes in beeld 
worden gebracht alsmede de veilige afstandscriteria. En dat hierbij de 
omwonenden, de werkgroep/klankbordgroep (alsnog) in gezamenlijkheid met de 
gemeente de onderzoeksvragen en de opzet van het onderzoek vorm en inhoud 
geven. 

2. De Raad te informeren over de consequenties en de mogelijkheden die de 
gemeente heeft naar aanleiding van de uitspraak van de Raad van State 
omtrent het vernietigen van het Activiteitenbesluit, waardoor geluidsnormen e.d. 
niet meer geldig zijn. 

De Raad van bovengenoemde zo spoedig mogelijk te informeren. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Vriezenveen, 

Namens, 

SGP: Jan Jonker GBT: Marcus Elzinga CDA: Roswitha Uitslag 

VVD: Erik Kobes 
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Motie: Reimink Den Ham 

Christen 
Unie 

De raad van de gemeente Twenterand in vergadering bijeen op 15 februari 2022, 

Constaterende dat: 

• Met de ontwikkeling van Zuidmaten Oost en de ontsluiting er van (Schapendijk), 
waar sinds jaar en dag Reimink gevestigd is, de veiligheid niet voldoende 
geborgd is. 

Overwegende dat: 

• De gemeente een verantwoordelijkheid heeft om zorg te dragen voor veilige 
verkeersroutes. 

• De Schapendijk niet is ingericht voor een forse toename van fietsers, 
wandelaars, auto's vanuit de woonwijk enerzijds en anderzijds de vrachtwagens 
en de grote landbouwvoertuigen die gebruik moeten maken van de Schapendijk. 

• De belangen van een ondernemer in het gedrang dreigen te komen door het 
algemene belang van woningbouw. 

• Er oplossingen en verbeteringen kunnen worden aangebracht in de bestaande 
situatie. 

Verzoekt het college: 

Het gesprek aan te gaan met Reimink en afspraken te maken over: 

1. Dat de huidige activiteiten en rechten voldoende geborgd worden. 
2. De verbetering van de verkeersveiligheid, bijvoorbeeld door een uitrit te 

realiseren op de Vriezendijk. 
3. Mogelijkheden te verkennen voor verplaatsing van het bedrijf. 

En hierover de Raad zo spoedig te informeren. 

En gaat over tot de orde van de dag. 
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CDA: Roswitha Uitslag CU: Theo Huisjes 

VVD: Erik Kobes 

Vriezenveen, 

Namens, 

SGP: Jan Jonker 

PVV: Erik Veltmeijer 
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